
Az egyetlen lehetőség
 Tóth Gábor - főszerkesztő

Mindannyian beláthatjuk, többen büszkén megéljük, hogy       
Diósjenő kiváló adottságokkal bír, csodálatos környezetben 
fekszik, az éghajlata kellemes, az élet nyugodt, nincs átmenő 
forgalom és remek hely lakni, pihenni a településen.

Korabeli fénykép a régi strandról (Marton Lajos gyűjteményéből)

Ezeket az előnyöket már igen korán felfedezték a helyiek és 
igyekeztek is hasznosítani őket. A Zsibaki forrás gyógyhatásáról 
már 1820-ban írtak és elbeszélések szerint itt már akkoriban 
a földeken dolgozók és családtagjaik számára egyfajta „gyógy-
fürdő” létezett, persze minden egyéb infrastruktúra kiépítése 
nélkül. A Jenő-patak bővebb vizű ágának megrekesztésével 
és felduzzasztásával kezdte meg működését a strand, melyre 
később épült meg a messze földön híres, Diósjenői Strandfür-
dő. Kámory Lajos jegyző már az 1910-es években felismerte 
az idegenforgalomban rejlő lehetőségeket, és számos módon 
igyekezett felhívni a turisták figyelmét a falu és a környék szép-
ségére. Állítólag egy képviselő-testületi ülésen azt is felvetette, 
hogy újra kéne éleszteni a kámori tűzhányót, mert ez a nem 
mindennapi látványosság tömegével vonzaná a kíváncsi embe-
reket. Ebből a tervéből nem lett semmi, de a ’30-as években 
el tudta indítani a falusi vendéglátást azzal, hogy meggyőzte a 
helyieket, hogy a ritkán használt tisztaszobák kiadásával némi 
bevételhez juthatnak a háztulajdonosok. Budapest XIV. kerüle-
tével kötött együttműködés keretében ettől kezdve tömegével 
érkeztek a pihenni, kikapcsolódni vágyó városiak a településre 
és az egykori strand medencéjében, a fekete diófa sor és a je-
genyefák hűsítő árnyékában tölthették szabadságukat. Az egy-

kori Esterházy kastély falai között nyári táborokat tartottak izra-
elita gyerekeknek és arról is szólnak elbeszélések, hogy híres 
operaénekesek töltötték itt pihenőidejüket, a helyi friss levegő 
jóvoltából őrizhették meg hangszálaik állapotát.

Levonhatjuk tehát azt a következtetést, hogy a mai világban az 
idegenforgalom az egyetlen, ami kitörést hozhat Diósjenőnek. 
Ezzel a lehetőséggel néhányan már élnek a faluban, több is-
mert és rég óta működő szálláshely, annál kevesebb étterem 
van, de a statisztikák azt mutatják, hogy még mindig kevés a 
szaknyelven mondott vendégéjszaka. Több szállóvendéget, 
hosszabb időre kell idevonzani a faluba, amihez viszont folya-
matos fejlesztésekre, attrakciókra van szükség. A jelenlegi Kép-
viselő-testületnek vállalása volt, hogy céltudatosan kíván ha-
ladni ezen az úton, hiszen a korábbi évtizedekben több, olyan 
– korántsem jövőbe mutató – lépés történt, ami eleve kizárta a 
lehetőségek közül a strand fejlesztését, vagy éppen egy kultúr-
ház fennmaradását. Látnunk kell, hogy Diósjenő nem az a tele-
pülés, ahova multinacionális konszern gyártóbázisa, repülőtér 
(bár ilyen tervek voltak egykor), bevásárlóközpont épülhetne, 
ezért az aktív lakosság jelentős része máshova jár el dolgozni, 
voltaképpen csak aludni tér haza. Ez maga után vonja a helyi 
közösségi- és kulturális élet elsilányulását – nézzük meg a téli 
estéket, amikor sötétedés után már a villódzó tévék fényét lát-
juk az ablakok mögött, így óriási energia bármilyen közösségi 
eseményt összehozni. És igen, mindezek összefüggenek. Ha 
nőhetne a turizmusra, az idegenforgalomra épülő szolgáltatá-
sok köre, akkor például több család kezdhetne helyi vállalko-
zásba, akár egész évben működhetnének olyan helyek, ahova 
nem csak a bakancsos, vagy az autóval érkező turista, hanem 
a helyi lakos is betérne.

A kezdő lépést viszont meg kell adni. E lépések egyike az új 
Ágnes Fürdőházak megnyitása, mely előre vetíti, hogy vissza-
térhet az élet a strand területére. Következő lépés a teljes für-
dő komplexum megépítése, amiért a jelenlegi testület minden 
követ megmozgat. Ismeretes, hogy már a falu számláján volt 
a medencetér felújítására elnyert összeg, de a rezsivédelem 
és a világban zajló történések miatt vissza kellett adni a Kor-
mánynak. De ezzel nem adta fel a testület. Újabb lehetőségeket 
keres, hogy ismét megkapja ezt a pénzt, vagy hogy további pá-
lyázatokon indulhasson. Mert kell Diósjenőnek a strandfürdő. 
Korszerű, vendégcsalogató, minőségi élményt biztosító attrak-
cióként. És ha itt a fürdő, akkor szükség lesz további szállás-
helyekre, igényes kávézókra, éttermekre, büfékre, kulturális 
programokra, kiállító térre. És ez mind, mind munkalehetőség 
a helyben élőknek.
Az úton elindultunk, mert ez az egyetlen lehetőségünk.

KÉRDÉSE VAN? ÉSZREVÉTELE VAN?
JAVASLATOT TENNE? HOZZÁSZÓLNA AZ ÍRÁSAINKHOZ?

TÉMAÖTLETE TÁMADT?
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ELEKTRONIKUS LEVÉLCÍMEN!



Útfelújítások
 Jenői Napló - interjú

Székely József polgármesterrel folytatott beszélgetéssoroza-
tunk harmadik részében Diósjenő egyik, talán a legtöbbeket 
érintő kérdéskörével, az utak állapotával, azok felújításának 
lehetőségével foglalkoztunk.
 
Jenői Napló – Nem megkerülhető a téma, hiszen utak minden-
hol vannak és a településen élők szeretnének az otthonukig 
aszfaltozott úton eljutni, a közszolgáltatók járműveiről, sőt az 
esetlegesen szükséges mentésekről nem is beszélve. Faluhe-
lyen sokszor még a régmúlt időkből megmaradt, nem szilárd 
burkolatú útszakaszokkal kell gazdálkodnia az önkormányzat-
nak. Milyen lehetőségei vannak egy Diósjenő méretű település-
nek az úthálózata felújítása terén? 

Zajlanak az előkészítő munkák a bekötőn

Székely József – Két osztályba kell sorolni a községben találha-
tó utakat. Vannak a Magyar Közút által kezelt, állami tulajdonú 
szakaszok és vannak az önkormányzat tulajdonában és kezelé-
sében álló útszakaszok. Ez szinte minden településen így van. 
Az előbbiek felújítási ütemezéséről minden esetben a Magyar 
Közút Nonprofit Zrt. dönt, nyilvánvalóan állami források függvé-
nyében. Diósjenőn a Kossuth út és a Szabadság út áll a Közút 
kezelése alatt, ezek közül a Kossuth út teljesen, a Szabadság 
út részben megújult a ciklus elején, ebbe rengeteg utánajárás 
és kilincselés van a jelenlegi testület részéről.
A saját kezelésű utak esetében elmondhatom, hogy minden 
kiírt pályázatban pályázunk azokra a pénzforrásokra, melyek-
ből kivitelezhető egy-egy utca, vagy útszakasz felújítása. Három 
vagy négy pályázatot adtunk be például az Ady Endre utca fel-
újítására, illetve a Béke utca megújítására.
De itt most nekünk arról kell beszélni, hogy mi az, ami megva-
lósult és mi fog megvalósulni a közeljövőben. Nyertes pályázat 
keretében megújulhatott a rendkívül furcsa geometriájú, sok 
helyrajzi számot érintő Haladás utca legnagyobb hányada. Az 
elnyújtott W alakú utca szélső határoló ágait június 23-án ad-
tuk át Balla Mihály országgyűlési képviselő úrral. A munkálatok 
két hét alatt elkészültek és ezzel párhuzamosan a csatlakozó 
Föld utca is új, egyenletes, kőzúzalékos felületet kapott. Nem 
mellesleg, a Haladás utcai felújítás mellett a község összes 
problémás útszakaszán kátyúzási munkálatok folytak. Kitűnő-
en járható lett így a Tópart utca, a Tavi bekötő, a Börzsönyalja 
utca (a Kastélytól az Erdészetig), ki lettek javítva a Börzsönyi út 
sokéves hibái, a Dózsa György út kátyúi és úgymond állagmeg-
óvó javítások történtek az Ady Endre utcában. Ez utóbbi sajnos 
a múltban olyan gyenge minőségű burkolatot kapott, hogy azt 
teljes mértékben cserélni kellene, erre viszont – a beadott szá-
mos pályázat ellenére – még nem érkeztek meg a szükséges 

források. Azon vagyunk, hogy a mai pályázatszegény időszak-
ban, a visszatartott források közepette minden lehetőséget 
megragadjunk, hogy ezek a tervek valósággá válhassanak.
 
JN – A közösségi médiában sokszor számolunk be a faluban 
történő fejlesztésekről, melyek a legtöbb esetben pályázati for-
rásból valósulnak meg. Borítékolhatóak azok a kommentek, 
amik felteszik a kérdést, hogy éppen akkor, abból a pénzből, 
miért nem a legrosszabb állapotú utcát újította fel az önkor-
mányzat.
 
SzJ – Természetes igény, hogy mindenki megfelelő úton térhes-
sen haza, ezért az ezzel kapcsolatos ilyen-olyan megjegyzése-
ket türelemmel és megértéssel kell fogadni. Mindeközben újra 
és újra hangsúlyoznunk kell, hogy egy pályázaton elnyert ösz-
szeg csak arra fordítható, amire a pályázat szólt. Másra nem. 
Ha mást építenénk belőle, akkor azzal azonnal visszakövetel-
hetővé válna a pályázati összeg. Magyarán, ezek pántlikázott 
pénzek, tehát ami bölcsőde építésre van, abból nem lesz asz-
falt.
Az viszont tény, hogy nem minden pályázatunk nyer. Tudom, 
hogy rengeteg pályázatunk nyert, rengeteg munka van ben-
ne, mégis azt kell hogy mondjam, a beadott pályázataink ke-
vesebb, mint fele nyertes. Tehát a most elnyert pályázatoknál 
kétszer, háromszor többet adunk be, dolgozunk ki. Kifejezetten 
büszke vagyok a pozitívan elbírált pályázatainkra és azok mér-
tékére. Ezek egyikének köszönhető a felújított Haladás utca, és 
a közelmúlti átfogó kátyúzás, amivel igen régi adósságát tör-
lesztettük a diósjenői útállapotoknak.

Az elkészült Haladás utca 
JN – A másik neuralgikus pont a Szabadság út állomásig futó 
része, illetve a bekötő út. Nem véletlenül említem együtt e ket-
tőt, hiszen ezek a Közút kezelésében állnak.
 
SzJ – Ahogy említettem, pályázatszegény időket élünk és ez 
egyértelműen a források szűkösségére utal. És ezekből a for-
rásokból gazdálkodhat a Magyar Közút Zrt. is. De kifejezetten 
bizakodó vagyok a Szabadság út fennmaradó szakaszának a 
teljeskörű felújításával kapcsolatban. Ami harminc-negyven 
éve várat magára, azt remélem rövidesen megoldjuk. Szintúgy 
reménykedek a bekötő út felújításának első üteme vonatko-
zásában is. A belterületi Szabadság út helyzete nem vitás, ott 
cserélni kell a burkolatot, a kopóréteget. A bekötő úton éppen 
most is zajlanak azok az előkészítő munkák, melyek felkészítik 
a terepet a közelgő, padkától padkáig tartó felújításra. Az első 
ütemben innen a falu határától, kicsivel több, mint a szakasz 
fele fog megújulni. A belső szakasz rosszabb állapotú, ezért 
igyekeztünk elérni, hogy ezzel kezdődjék a felújítás. A dátumról 
-remélem- hamarosan tudjuk tájékoztatni a lakosságot. Minden 
kapcsolatunkat mozgósítottuk, remélem nem hiába.
A Magyar Közút Nonprofit Zrt-vel kimondottan jó kapcsolatot 
ápolunk. De folyamatosan lobbizni kell az útszakasszal kap-



csolatban. Az új menedzsment kiemelt figyelmet fordít a térsé-
günkre, hisz ennek is volt köszönhető a berkenyei bekötő felújí-
tása és ebbe a fejlesztési irányba tartozik a diósjenői bekötő. 
Hozzáteszem, hogy a felújítás egy jóval nagyobb projekthez, az 
M2 gyorsforgalmi út, országhatárig történő megépítéséhez is 
kapcsolódik. Ennek az egyik látványos eleme lesz, hogy a be-
kötő és a 2-es út találkozásánál körforgalmas csomópont épül, 
aminek a továbbvezető ága visz majd rá az M2-es felhajtójára. 
Hangsúlyoznom kell, hogy a tavasz végeztével, a tél során kiala-
kult kátyúk többnyire be lettek tömve, de addig nem nyugszunk, 
míg ténylegesen meg nem kezdődik a teljes rekonstrukció a be-
kötőn. És ide kapcsolódik a Szabadság út, ugyanis a bekötő 
felújítási projektjének vagy az első, vagy a második ütemének 
szerves része lesz a belterületi. kb. 400 méternyi útszakasz fel-
újítása is. Ehhez kimondottan ragaszkodunk és el fogjuk érni, 
hogy így is történjen.
 
JN – Tehát zárhatjuk úgy ezt a kérdést, hogy a bekötő út és a 
Szabadság út felújítása már a küszöbön áll?
 
SzJ – Egyértelműen. Jelenlegi tudásom szerint, csak a pontos 
dátumra várunk.

A Börzsönyi úton június 5-én szedték fel a berepedt aszfaltot

JN – Kanyarodjunk vissza a belterületi, saját kezelésű útjaink-
ra! Milyen szempontok alapján dönt az önkormányzat, hogy 
mely utcákon kezdődhetnek meg a munkálatok?
 
SzJ – Mindenképpen azokat a rossz állapotú utakat, illetve a 
Haladás utca esetében azokat a szakaszokat újítjuk fel, ahol 
sokan laknak. Pont a Haladás utca „hálózata” mutat rá, hogy 
van olyan szakasz, ahol néhány ház van és van olyan, a füves 
focipálya körüli és az attól elhaladó, belső rész meg olyan, ahol 
nagyon sokan élnek. De még azt is sikerült kialkudni, hogy a 
Haladás utca középső szakaszán lakó két háztartás egyikéhez 
kiágazzon az aszfalt, illetve a másikhoz is kavicsszórás készült. 
Értelemszerűen ezekre pályáztunk és ezek felújítására nyertük 
el a pénzt. Mindenhol szakszerűen ki lettek emelve az akna-
fedelek, megkapta az erős útalapot, a rákerülő kopóréteget, a 
padkák is újra ki lettek alakítva zúzott kővel és azt lehengerel-
ték.
 
JN – Mekkora összegbe került a Haladás utca felújítása?
 
SzJ – A pályázatkiírótól 48 millió forintot nyertünk a projekt-
re. Mivel rengeteg pályázatot adunk be, ezért ami nyertes, azt 
nyomban útjára is indítjuk. Így történt ezzel is. Fél órával azu-
tán, hogy megkaptuk a szerződés tervezetet, máris indultam a 
Kincstár salgótarjáni kirendeltségéhez az aláírt példányokkal, 
hogy minél hamarabb a rendszerbe kerülhessen az ügy, és 
hogy mihamarabb a számlánkra érkezzen az összeg. Gyakorla-
tilag minden kérésre azonnal válaszoltunk, így már be is fejez-
hettük ezt a felújítást.
 

JN – Mi a helyzet a többi utcával, vegyesen a szilárd és nem 
szilárd burkolatúakkal?
 
Székely József – A kővel szórt szakaszokat folyamatosan figyel-
jük és szükség szerint pótoljuk a kipergett, kimosott zúzalékot. 
Ezek a munkák egyértelműen a falugondnokság kapacitása 
függvényében zajlanak és saját költségvetésből történnek. 
A murvázott utaknak – bármily meglepő – nem a tél a legna-
gyobb ellenségük, hanem az eső formájában érkező csapadék. 
Ami után a kisebb gödrökben megáll a víz, az áthaladó autó 
kereke pedig belehuppanva, a szétcsapott vízzel tovább mélyí-
ti azt. De, ahogy korábban is említettem, a munkatársaink fi-
gyelik ezeket a mélyedéseket és tervezett munkarend szerint 
pótolják, egyengetik és időnként újra hengerelik a zúzottköves 
útszakaszt.

 

A Kastély és az Erdészet irányába is kátyúzott utakon járhatunk

A szilárd burkolatú utak közül természetesen az Ady Endre 
utca, amiről itt is beszélni kell. Nagyságrendileg az utca teljes 
felújítása, mai áron 80 millió forint lenne. Egy összegben, ekko-
ra forrás nem állna rendelkezésre még akkor sem, ha lenne rá 
keret, ezért több, kisebb összegű pályázatot kell benyújtanunk 
az utca különböző szakaszaira. Diósjenőnek jelenleg nincs any-
nyi tartaléka, hogy önerőből lebonyolíthassuk ezt a felújítást, 
minden erőnket az éppen futó orvosi rendelő projektre kon-
centráltuk (nagyságrendileg közel 70 millió forintot), valamint 
a napokban megindult bölcsőde építkezésre. De rajta vagyunk, 
hogy akár részleteiben, akár teljes mértékében elnyerhessünk 
pályázatot, pályázatokat azért, hogy az Ady Endre utca mihama-
rabb megújulhasson.
 
És itt köszönöm meg pályázatos kollégáim állhatatos, módsze-
res, megbízható munkáját, mert nélkülük nem tudnánk végig 
vinni a pályázatokkal kapcsolatos, szerteágazó teendőket. A 
leggyorsabban megtérülő befektetésünk volt ennek az irodá-
nak a létrehozása.



Az új községi konyhában jártunk
 munkatársunktól

Nem kevesebb, mint 25 év után visszakapta Diósjenő azt a 
képességét, hogy önmagára főzzön. A felújított konyhából 
jelentkezünk.

Hosszú hónapokra leállt a külső vállalkozó által üzemeltett 
konyha, ami a Szentgyörgyi István Általános Iskola épületében 
működik. Eredeti funkcióját nézve az iskolások napi étkezését 
hivatott biztosítani, a mindenkori tanulólétszám függvényében. 
Az évtizedek során leamortizálódott helyiségek és berendezé-
sek megújítása, cseréje így indokolttá vált. Egy korábban be-
adott pályázat kivitelezéséről lecsúszott az akkori önkormány-
zat, így újra neki kellett futni a projektnek. A Belügyminisztérium 
által kiírt pályázaton, új próbálkozással 80 millió forintot nyert 
Diósjenő és azonnal neki is fogott a megvalósításnak.

Ilyen volt a konyha a felújítás előtt

Mélyre ható munkálatok kezdődtek, ugyanis a teljes szennyvíz-
rendszert cserélni kellett, mert gyakoriak voltak a dugulások. 
Teljesen új légtechnikát kapott a termelő és a korszerű légfüg-
gönyös páraelszívó biztonságos üzeme miatt az elektromos há-
lózat is le lett cserélve, nagyobb kapacitású fázisokat kapott 
a létesítmény. Az intézmény napelemes, ezért a leggazdaságo-
sabb az elektromos üzem.

Így néz ki a teljesen felújított termelő

A különböző raktárak, hűtőkamrák, szárazanyag tárolók, iroda-
helyiségek kialakítása mellett a konyha külső homlokzata is 
megújult, ahova fa ácsolatú előtetőt építettek, hogy a csapadé-
kosabb időben is pakolhatók legyenek a szállítójárművek.
A konyhai csapat összeállításáért Molnár Istvánné Kati felelt 

és ő vezeti a csapatot, intézi a menü összeállítását, a nyers-
anyagok beszerzését. Csurja Lászlóval közösen szállítják ki az 
intézményen kívüli ételigényeket, így az Idősotthon, a magán 
rendelések és a nyári táborok étkeztetése is a Községi Konyha 
kapacitásából valósulhat meg.

A konyha személyzete Molnár Istvánné vezetésével

A konyháról napi- és heti menü rendelhető, a részleteket min-
den héten frissítjük Diósjenő honlapján, de telefonon is lehet 
érdeklődni árakról, kínálatról: 06-30-479-1108, 06-70-332-
8111

Haffner Enikő mutatja az új, nagy kapacitású mosogatógépet

A Községi Konyha ebédajánlata

Egy menü a helyszínen, 
hozott ételhordóban:  1 590 Ft 
Kiszállítva Diósjenő területén előre leadott 
ételhordóban:   1 690 Ft 
LEVES 
húsos:     1 200 Ft 
hús nélküli:        760 Ft
MÁSODIK 
húsos:     1 200 Ft 
hús nélküli:       760 Ft 

Az árak egy adagra vonatkoznak 
Az ebédet minden nap 11 órától 13 óráig lehet 
ávenni.
A kiszállított ebéd 10 órától 13 óráig érkezik 
meg az igénylőhöz. 
Telefon: 06-30-479-1108, 06-70-332-8111



Készüljünk fel a református testvéreink 
látogatására!
 Jenői Napló

Július 9-én rendkívül jelentős ünnepi esemény elé néz közsé-
günk, Karászi Attila Zsolt lelkipásztor beiktatása alkalmából. 
Református felekezetű testvéreink mintegy 300-350 résztvevőt 
várnak, köztük közel hatvan lelkipásztort, és a Dunamelléki 
Református Egyházkerület püspökét, Főtiszteletű Balog Zoltán 
urat. 

Nem közömbös, hogy a messzi földről ide sereglő vendégek 
milyen fogadtatásban részesülnek, milyen hírét viszik közsé-
günknek. Ennek okán tisztelettel kérünk minden ingatlantulaj-
donost, hogy az ünnepet megelőző héten, július 3 és július 7 
között szíveskedjen rendbe szedni az ingatlana előtti padkát, 
árkot, hogy méltó hátteret biztosítsunk az ünnepi beiktatásnak.

Az esemény közeledtével további emlékeztető felhívást teszünk 
közzé információs felületeinken, 

hogy mindenki időben csinosíthassa a portája elejét.

Köszönjük szépen!

Elköszön plébánosunk
 Tóth Gábor

Sajnálattal vettük tudomásul, hogy Laczkó Mihály atyát áthe-
lyezi szolgálatában Marton Zsolt váci megyéspüspök. Misi atya 
búcsú miséje 2023. július 23-án lesz Diósjenőn, a megszokott, 
vasárnapi miserendben.

Plébánosunk 2020. szeptemberében került a három falut felö-
lelő Börzsönyaljai Egyházközségekbe. Akkori beiktatását köve-
tően így nyilatkozott lapunknak: „Nagyon szerencsésnek mond-
hatom magam, hogy Csaba után kerülhettem ide. Döbbenetes 
munkát végzett itt az elmúlt 15 évben: felújított plébániák, 
templomok, korszerű, hang- és videótechnika, szóval érezhe-
tő, hogy haladtak a korral (…) Úgy képzelem el a kapcsolatom 
a közösséggel, mint egy jól működő házasságban, azaz hogy 
az összes szinten megszülető döntés ne az egyént, hanem a 
közösséget segítse.  És a hívők otthonuknak tekintsék a temp-
lomokat.”
Engedje meg a Tisztelt Olvasó, hogy jelen cikk szerzőjének 
személyes tapasztalatával folytassuk: Misi atya (mindenki így 
nevezi őt) fiatalos, korszerű dinamikával végezte küldetését, 
szavaiból kiindulva, egy tartalmas „házasság” vehette kezdetét 
bő két és fél éve. Bár kitaposott útra érkezett, mégis zavaros 
időben, amikor a világjárvány már velünk volt, ami igencsak 
próbára tette mindenki türelmét, erős hatással volt a lelkiéle-
tünkre is. Ilyenkor nagy szükség van egy olyan közösségi ve-
zetőre, egy utat mutató egyéniségre, aki valóban előre mutat, 
egyfajta zseblámpával világítja meg a kiutat a kuszaságból, a 
sötétségből. Misi atya ilyen ember. Nagyon sok fiatal jár már 
a misékre, gazdag évközi és nyári programok vannak. Az ün-
nepek pedig felemelőek voltak. Kiváló csapattal végezhette 
munkáját és – kívülről szemlélve – általuk leomlott az egyházat 
övező misztikum. Emberközelivé vált a templom, Jézus szavai 
inkább hatottak egy jó hangulatú klub beszélgetésnek, mint-
sem a magasból érkező dörgedelemnek.
A mai világnak erre van szüksége és éppen ezért fájó a döntés, 
ami megszakít egy gyümölcsöző folyamatot.
Misi atya! Innen is kívánunk neked eredményes továbblépést 
és sok sikert az életben!

Egy család teljes vagyona a tét!
 Jenői Napló

Az utóbbi években rendkívül megszaporodtak az internetes csalások, 
melyeknek leginkább veszélyeztetett célcsoportja azok a magánem-
berek, akiket valamilyen úton-módon megtévesztenek az online felü-
leteken.

A kiberbűnözők az ismert böngészők, keresők, hivatalos oldalak arcu-
latának pontos másával elkészített felületekről támadnak, így azonnal 
megtéveszthetnek bennünket, ha automatikusan reagálunk az ilyen 
üzenetekre. A legismertebb közösségi oldal esetében is napi több tu-

cat adathalász próbálkozás érkezik a bűnözőktől, ahol a megkeresés 
módja, arculata, színei, betűtípusai az utolsó hajszálig megegyeznek a 
valós felületével, miközben ezek is, mind megtévesztő akciók. Olyany-
nyira sikeresek ezek a csalások, hogy naponta egy család teljes vagyo-
na kerül a bűnözők kezébe.
Megannyi kérdés vetődik fel és erre a bűnüldöző szervek és a pénz-
intézetek is kiemelt figyelmet fordítanak, így több helyen is találkoz-
hatunk megelőző kampányokkal. Természetes, hogy az online térben 
járkáló felhasználóknak elsősorban internetes tájékoztatással kell ta-
lálkoznia, így a KIBERPAJZS keresőszóval folyamatosan frissülő infor-
mációkhoz juthatnak az előrelátó internetezők.
Kérjük nagyon figyeljenek oda az adataikra, azokat soha ne adják ki 
idegeneknek!



Összetartozunk
 Glöckl Ferenc

Június 2-án közösen megemlékeztünk a trianoni békediktátum 
aláirásának évfordulójáról, ezt a napot a Nemzeti Összetarto-
zás Napjának is nevezzük. 
A Himnusz éneklése után Diósjenő polgármestere Székely Jó-
zsef Ede, Nógrád polgármestere Varga Richárd és Berkenye 
polgármestere German József egyaránt elmondta gondolatait. 
Kifejtették hogy mennyire fontos a települések közötti jó kap-
csolat. Legyen szó az elcsatolt területeken élő magyarokról, 
vagy leszűkebb térségünkről. Közösen helyezték el az emléke-
zés koszorúját, melynek szalagján ez áll: Az Összetartozás Nap-
ja 2023 - Nógrád, Berkenye, Diósjenő. A rövid megemlékezés a 
Szózat közös eléneklésével zárult.

Az aktivitás napja
 tudósítónktól

Idén első alkalommal rendezte meg az Önkormányzat az Akti-
vitás Napját, minőségi szabadidős és sport programot nyújtva 
Diósjenő lakosságának, május elsején.
A meghirdetett eseményre közel százan jöttek el, közülük 30-
an neveztek is a különféle sportszámokban. Volt kirándulás és 
kerékpározás a Závozra, tókerülő futás, kiskörös kerékpározás 
a gyerekeknek, félkör futás a focipályán, Salsation mozgásó-
ra Kékesi Szabrinával, DogTales személykereső kutyabemuta-
tó Pápai Erikával és fitnesz, zenés közös mozgás Kareczkiné 
Csernák Dórával. 
Az első Aktivitás Napja jól sikerült, igazi előfutára volt a jövőben 
megrendezendő, május elsejei programoknak.
A kisorsolt Ágnes Fürdőház belépőt Kóka Mária nyerte. A tó-
kerülő futást egyedüliként teljesítette Simon Anett doktornő. 
Gratulálunk.
Köszönet a szervezést vezető Blaskóné Csontos Mária képvi-
selő asszonynak és Józsa Csabának, aki összeállította a színes 
sportprogramot, a Mákvirág nyugdíjas klub tagjainak a finom 
lángosért, a DSE aktivistáinak, a Kukac büfé csapatának az ita-
lokért és a zenei-technikai háttérért Glöckl Ferencnek.

Gyermeknap Diósjenőn
 munkatársunktól

Nem szűkölködött a májusunk a rendezvényekben. A hó végén, 
28-án gyerekzsivalytól volt hangos ismét a Szent István park. Az 
egy héttel korábbi, a Gyermekétkeztetési Alapítvány rendezvé-
nyét most az ilyenkor szokásos, gyermeknapi sokadalom követ-
te. A gazdag programkínálatot a Mesél a Börzsöny bábfesztivál 
is színesítette.
Ezen a napon a Mesekocsi színház előadása és Ricsi bohóc 
műsora mellett Aranyosi Ervin költő is felolvasta saját verseit a 
műsorfolyamban. A sok zene és tánc mellett a Grimask Színház 
előadása zárta a gyermeknapi műsort.
Az érdeklődő gyerekek rendőrautókat, tűzoltóautókat nézhettek 
meg, felmászhattak egy Rába Steiger traktorra, kisebb munka-
gépeket nézegethettek, légvárakban ugrálhattak és óránként 
cukorágyú szórta a finomságokat. Jardek Szabina fényképe

Az új gyermekorvosi rendelő festése
 munkatársunktól

Lapunk megjelenése előtt pár héttel „operatív megbeszélés” 
zajlott az új gyermekorvosi rendelőben, ahol Kalocsai Enikő 
festőművész, a Szentgyörgyi István általános iskola tanára az 
iskola lelkes tanulóival közösen átbeszélték, hogy hova és mi-
lyen motívumokat fessenek az épülő rendelő gyermekorvosi 
részében. 
Az eredményt hamarosan mutatjuk.

Jardek Szabina fényképe



Gondosóra Program
Egy korszerű eszköz, mely növeli az 

idősek biztonságérzetét. 
Kérje a tájékoztatást még ma, figyelje 

a meghírdetett időpontokat, ahol minden 
részletet megismerhet a programról.

www.gondosora.hu
Kapcsolattartó Diósjenőn: 

Glöckl Ferenc, 06-30-524-9575

Jenő-Nap 2023. 
 Glöckl Ferenc

A lapzárta előtt pár órával állt össze a végleges Jenő-napi prog-
ram. A szervezés már az egy évvel ezlőtti rendezvény után meg-
indult, de az élet minden területén tapasztalható áremelkedé-
sek itt is éreztetik hatásukat, ami megnehezítette az igényes 
program összeállítását.

Nézzük tehát, hogy hogyan is alakul 2023. július 15-én a prog-
ram!

10:00 A programsor kezdésekedzés
11:00 Mese Mátyás Királyról - gyermekdarab a Tihanyi Vándor-
színpad előadásában
13:00 Salsation - fél óra mozgás Kékesi Szabrinával
14:30 Gaudate jelnyelvi kórus

15:00 Hivatalos rész: díszpolgári köszöntők; Diósjenő Szolgála-
táért díj átadása; Végh Károly díj átadása; Virágos Diósjenőért 
díj átadása;
Diós sütemények versenye; 50 éves házasok köszöntése és a 
Speciális oplimpián ezüstérmet nyert női focicsapat diósjenői 
tagjainak köszöntése

16:00 Udvarhelyi Boglárka és Jegercsik Csaba - Meseautóban - 
Zenés nosztalgia műsor az idősebb korosztálynak
17:00 Gubik Petra és Kocsis Dénes - Best Of Musical slágerek
19:00 PEDROFON a 20 éves Rock’n’Roll zenekar élő koncertje
22:00 Irigy Hónaljmirigy koncert (4 fővel)
0:00 A rendezvény zárása

A műsorszámok között az este zenei felelőse: Dj P-Cee Retro 
Bulival

Az egész Szent István park területén árusok lesznek, az étele-
ket-italokat civil szervezeteinktől vásárolhatják meg a látoga-
tók. Támogatójegyek a színpad jobb oldalán elhelyezett sátor-
ban vásárolhatók.
A kínálatból: Hentes tokány, Babgulyás, Lángos, Palacsinta, 
Hamburger, Gyümölcssaláta, Halászlé, Harcsapaprikás, Sült 
hal különlegességek, Főtt kukorica, Gyümölcsös goffri, Kávé, 
Cappuccino, Limonádé, Jégkása.

Pedrofon (Szmoditsphoto)

Pünkösdölő
 Sztregovai Erika

Régi népszokás elevenedett újjá május 28-án, pünkösdvasár-
nap. A Diósjenői Hagyományőrzők a mise után a Pünkösdölő 
című táncműsorral kedveskedtek a templom bejárata előtt 
összegyűlt közönségnek. A látványos táncbemutató keretében 
megválasztották a pünkösdi kiráylnőt is.
A társulat a helyi népszokások, hagyományok felújítása, 
az ünnepekhez, alkalmakhoz kötött bemutatója mellett a 
tánccsoportot is igyekezik újra éleszteni, emellett a Diósjenői 
Tájház üzemeltetése és programokkal történő megtöltése is 
vállalása.
A Pünkösdölő műsor összeállításában Pápai Erika működött 
közre, a szereplő hölgyek pedig: Kórodi Márta, Kovács-Páll-
fy Anna, Vargáné Bánki Krisztina, Székelyné Bognár Eszter, 
Bier-Hajdú Barbara, Faragóné Lencsés Enikő és Sztregovai 
Erika.



Keresztrejtvény 
 Székelyné Bognár Eszter

Réges-régen, a XIII. század elején, ha a peres felek között a bíró nem tudott igazságot tenni, akkor elküldték őket a nagyváradi 
templomba. Számos más település mellett Diósjenő község első írásos említse is egy ilyen istenítéletre bízott peres ügyhöz 
fűződik. Mit kellett kiállnia a Nagyváradra küldött feleknek?

Vízszintes: 1. A MEGFEJTÉS 1. 
RÉSZE. 9.  Végh József: Gárdonyi 
Géza ................: Szarvassy Margit 
tanítónő 10. Próféta neve. 12. 
Felső végtag. 13. ..... Vilmos, svájci 
mondahős. 14. Hallószerv. 15. A 
múlt idő jele. 16. ..........  üríti. (iszik). 
21. Kártyapaklit szétválaszt. 23. 
Eger központja!. 24. Rózsa Sándor 
monogramja. 25. Alkalmi, röviden. 
26. Lónév. 28. Csomagolóeszköz. 
30. Zsibárus. 33. Gondolatait, 
érzelmeit verses formában kifejező 
művész. 36. Személyes névmás. 37. 
Teszáry Károly könyvének a címe. 
39. Tóth Árpád vers címe. 42. Idén 
a diósjenői gyermeknap meghívott 
vendége volt, versesköteteit is 
dedikálta. 

Függőleges: 1. Hont melletti 
kegyhely. 2. Bolt. 3. Erős ízű gumó, 
a húsleves egyik fontos összetevője. 
4. Kimondott mássalhangzó. 
5. Svédország és Salvador autójele. 
6. Öt és ötven római számmal. 7. 

Régi típusú fogtömés anyaga 8. Disznószőr. 11. Létezik. 12. Nem a belső. 14. Mohamedán fejfedő. 16. A MEGFEJTÉS 2. RÉSZE. 
17. Az amerikai Filmművészeti és Filmtudományi Akadémia rangos díja. 18. Így is el lehet esni. 19. Az alumínium vegyjele. 20. A 
párkány vége! 22. Kikötésre is alkalmas hullámtörő gát. 27. Napjaink ismert zeneszerzője, előadóművésze, énekese, aki korábban 
a Bonanza Banzai alapító tagja volt. 29. Az udvaron. 31. Hímnemű állat. 32. Rövid kötőszó. 34. Pusztítja (pl. a baktériumokat). 35. 
Vaddisznó csinálja. 38. Megy angolul. 40. Televízió röviden. 41. Az oxigén és a jód vegyjele. 43. Kérdőszócska.

Felhasznált forrás: Végh József: Századok emlékezete. (Diósjenő, 2015) 
A kép forrása: internet


